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VRT  -  Aanwending van het excedent inkomsten uit commerciële communicatie en 
boodschappen van algemeen nut (BAN)

Commerciële communicatie is een belangrijk onderdeel van de financiering van de VRT, 
doch de inkomsten uit de verkoop van commerciële communicatie en BAN (boodschap 
van algemeen nut) worden begrensd. In de beheersovereenkomst tussen de VRT en de 
Vlaamse Gemeenschap (2016-2020) wordt gestipuleerd dat de VRT jaarlijks netto 
maximaal 72,84 miljoen euro inkomsten uit commerciële communicatie en BAN mag 
genereren (dit bedrag wordt jaarlijks geïndexeerd). 

De VRT dient ernaar te streven om excedenten op het globale plafond (en de respectieve 
subplafonds) te vermijden, doch eventuele excedenten boven de respectieve subplafonds 
worden aangewend ten behoeve van de financiering van het Mediafonds. Zo wordt het 
volgende gestipuleerd: “Ingeval de totale inkomsten uit commerciële communicatie 
groter zijn dan 71,8 miljoen euro (=jaarlijks geïndexeerd plafond – 1 miljoen euro), maar 
kleiner of gelijk zijn aan het globaal plafond, wordt het verschil tussen de totale 
inkomsten en 71,8 miljoen aangewend ten behoeve van het Mediafonds. Ingeval de 
totale inkomsten uit commerciële communicatie groter zijn dan het globaal plafond, 
wordt 1 miljoen euro aangewend ten behoeve van het Mediafonds en wordt het overige 
excedent geplaatst op een wachtrekening. De Vlaamse regering beslist over de toewijzing 
van de middelen op deze wachtrekening.”

Bij de begrotingsaanpassing 2018 werd in de storting voorzien van het volledige 
excedent aan inkomsten uit de verkoop van commerciële communicatie en BAN, min het 
bedrag nodig voor de financiering van de verhuis van Radio 2 van de Singel naar een 
nieuwe locatie in Antwerpen (gepland voor medio 2019). Het door te storten excedent 
bedroeg aldus 16,099 miljoen euro, en was als volgt samengesteld: 



 

Kan de minister aangeven of reeds een politieke beslissing genomen is over de 
aanwending van de resterende middelen van het excedent? Zo neen, vanwaar de 
aarzeling om deze middelen te besteden? Zo ja, voor welke projecten zullen ze worden 
aangewend?

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Bart Tommelein (42), Sven Gatz (37).
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GECOÖRDINEERD ANTWOORD
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van KATIA SEGERS

Zoals ook door de Vlaamse volksvertegenwoordiger aangegeven in de vraagstelling staat 
in de beheersovereenkomst 2016-2020 die afgesloten werd met VRT onder hoofdstuk 4 
vermeld dat de Vlaamse Regering over de toewijzing van het excedent van VRT beslist. 
Hieromtrent werd naar aanleiding van BA2018 besloten om alle nog niet toegewezen 
bedragen, met uitzondering van 500.000 euro voor de financiering van de verhuis van 
Radio 2 uit de Singel, van het excedent VRT toe te wijzen aan de algemene middelen van 
de Vlaamse begroting. Van deze middelen, die een totaalbedrag van 16,099 miljoen euro 
bedragen, werd in 2018 1 miljoen euro afkomstig van het excedent 2017, conform het 
mechanisme van hoofdstuk 4 van de beheersovereenkomst, overgedragen t.b.v. het 
Mediafonds.

De Vlaamse Regering heeft op dit ogenblik nog geen beslissing genomen over de 
aanwending van de resterende, aan de algemene middelen teruggestorte 15,099 miljoen 
euro. Met deze werkwijze doet de Vlaamse Regering geen afbreuk aan de bepalingen van 
de beheersovereenkomst, aangezien de beheersovereenkomst niet concretiseert wanneer 
de Vlaamse Regering over het excedent moet beslissen. Het behoort bijgevolg tot de 
prerogatieven van de Vlaamse Regering om tot de concrete aanwending van de 
teruggestorte excedenten over te gaan. De begrotingsmatige vertaling van deze beslissing 
gebeurt bij voorkeur naar aanleiding van een begrotingsronde.


